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Elektronickou městskou kni-
hu pro hlášení závad občané 
příliš nevyužívají. Většinou ji 
plní strážníci městské policie. 

Pavel Bajer ז

Vajgly v ulicích, špinavé přeplně-
né koše, papírky a roušky na zemi i 
zarostlé chodníky. Občané poslední 
dobou stále častěji kritizují nepořá-
dek v centru Jihlavy. Volají nám do 
redakce i na různé odbory magistrá-
tu. Jedním z nich je například Jaro-
slav Kukla, který nám napsal, že si na 
nepořádek stěžuje opakovaně. 

Kritizuje především stav v uli-
ci Hluboká, která vede od náměstí 
směrem k městské knihovně a něk-
terým odborům jihlavského magis-
trátu. 

„Já tudy chodím 2-3 krát týdně do 
knihovny. To, co je zde ke spatření, je 
otřesné, ulička je pos… od holubů, a 
zdá se, že to nikoho nezajímá,“ popsal 
mimo jiné. 

Město občany vyzývá, aby zjištěné 
závady hlásili do elektronické knihy 
závad města: zavady.jihlava.cz/zava-
dy/. Sami občané tak mohou přispět 
k čistotě města. 

Po rozkliknutí odkazu vyplníte svůj 
e-mail, určíte místo závady a popíše-
te ji. 

Pod těmito údaji naleznete mapku, 
do které místo také zanesete. Apli-
kace vám navíc umožní do systému 
nahrát fotografii. Poté kliknete na 
odkaz uložit hlášení. 

Podle ředitele jihlavské městské 
policie Jana Frence se pak zadaná 
hlášení dostávají k vedoucím pří-
slušných odborů. V systému si pak 
můžete zkontrolovat, jestli bylo 
odstranění závady objednáno. 

Až pokud k tomu nedojde, je vhod-
né kontaktovat příslušné odbory. 
Těmi jsou odbor životního prostředí 
a odbor dopravy. 

Mezi občany je však tato aplikace 
málo známá, protože ji nejvíce plní 
strážníci městské policie.  

K využívání Knihy závad obča-
ny vyzval také vedoucí jihlavského 
odboru dopravy Lubomír Dohnal. 

„Nahlašovat nepořádek nemusí jen 
naši pracovníci, strážníci městské poli-
cie nebo správce komunikací, ale chce-
me zpětnou vazbu také od lidí. Slouží 
k tomu například i aplikace Hláše-
ní závad, kterou lze snadno najít na 
webových stránkách města,“ doporu-
čil. 

Jednou z možných příčin nepořád-

Vidíte ve městě nepořádek? 
Nahlaste ho do Knihy závad!

ÚVODNÍ strana Knihy závad. Zde napíšete svůj email, popíšete zjištěnou záva-
du a vložíte fotografii.  Zdroj: reprofoto

ku ve městě je, že loni při blokovém 
čištění nebyla odtahovaná auta. To 
připouští i ředitel městských strážní-
ků Jan Frenc. 

„Je to jeden z důvodů, proč město 
nebylo uklizené tak, jak by mělo být. 
Letos úklid proběhl, odtáhli jsme asi 
286 vozidel,“ přiblížil. 

Frenc se pozastavil nad tím, že 
99 % hlášení v Knize závad je od 
strážníků městské policie. Sdělil, že 
ti je v rámci svých povinností doku-
mentují během obchůzkové činnosti. 

Po ukončení obchůzky ukládají 
strážníci nalezené závady do systé-
mu Knihy závad. 

Uklízejí také alternativně 
odsouzení

Denně se v Knize závad od měst-
ské policie objevují až desítky hláše-
ní o nepořádku v ulicích. 

Do Knihy závad však mohou obča-
né vkládat nejen podněty, které se 
týkají nepořádku ve městě.     

„Nejedná se pouze o úklid, ale tře-
ba i o propadlý chodník, propadlý 
kanál, zeleň, která dejme tomu zakrý-
vá dopravní značku, popelnici, která 
je plná, nebo černou skládku apod. Ne 
všechno jsou strážníci schopní podchy-
tit,“ poradil Frenc.  

Zmínil, že městská policie nad 

rámec svých povinností v otázce 
úklidu spolupracuje s Azylovým 
domem pro muže. Jeho klienti za 
to dostávají stravenky, za které si 
mohou koupit jídlo. 

K odstraňování nepořádku využí-
vají také osoby odsouzené k alterna-
tivní formě trestu. Dle ředitele měst-
ské policie se jedná doposud asi o 
640 osob, které byly odsouzené od 
50 do 400 hodin veřejně prospěš-
ných prací. 

„Pod naší hlavičkou tito lidé odstra-
ňují černé skládky na území města, 
provádějí úklidové, výkopové a další 
práce,“ specifikoval. 

V uplynulých městech probíhal 
generální úklid města pouze jednou 
ročně v rámci jarního blokového čiš-
tění. Nyní radnice avizovala, že čiště-
ní města navýší na dvakrát ročně. 

„Každopádně jsem pro, protože ně-
které ulice je nutné douklízet. I když 
to bude znamenat pro radnici zvýše-
né náklady, tak si to město zaslouží,“ 
vyjádřil se ředitel jihlavských stráž-
níků. 

Čisticí a zametací vozy vyjely 
mimořádně do ulic v městské památ-
kové rezervaci ve středu 15. září. 

Podle vedoucího odboru dopra-
vy Dohnala bylo během tohoto dne 
vyčištěno několik zón, mezi nimi 
například Benešova ulice.  

Panel ke hledání na hřbitově
-Pro lepší orientaci na ústřed ז

ním hřbitově v Jihlavě bude u vstupu 
umístěna interaktivní dotyková deska 
s podrobnými mapovými podklady. 
Aplikace obsahuje mj. evidenci hro-
bových míst na hřbitovech v Jihlavě a 
umožňuje vyhledávání pohřbených a 
dále označení majitele hrobů.

Trolejbusy do Pávova
 Město avizuje, že zahájí stavbu ז

trolejového vedení do Pávova již na 
podzim letošního roku. S dokon-
čením prací počítají v druhé polo-
vině příštího roku, kdy by po nové 
trati měla začít jezdit MHD - kon-
krétně parciální trolejbusy. Ty pak 
mají z Pávova pokračovat na baterii 
přes Červený Kříž až do Antonínova 
Dolu.

Výsadba v rámci revitalizace
-Příprava revitalizace Masaryko ז

va náměstí úspěšně pokračuje. Probí-
há příprava první etapy výsadby pěti 
stromů (jerlínů) nad Priorem. Nový 
„pokojíček“, jak architekti pobytové 
místo nazývají, bude první ze tří pláno-
vaných. Další dva vzniknou v jižní části 
náměstí při dalších etapách.

Příspěvky na fasády
 Majitelé některých nemovitostí v ז

městské památkové rezervaci v Jihla-
vě dostali od zastupitelů příspěvek na 
opravy zdiva nebo fasády.

Mimořádný příspěvek z rozpočtu 
města Jihlavy v celkové výši 50.500 Kč 
poputuje například na opravu venkov-
ní fasády směrem na hradební parkán 
na domě s adresou Kosmákova 37.

Zastávka a maringotka 
pístovským hasičům

-Zastupitelé odsouhlasili poskyt ז
nutí neobvyklého daru dobrovolným 
hasičům z Pístova a Spolku Valentýna 
z Pávova. Dostanou od města marin-
gotku a autobusovou zastávku. Marin-
gotka je v hodnotě 12.000 Kč a auto-
busová čekárna se stojanem na veřejné 
vyhlášky v hodnotě 33.000 Kč. 

Hluk z frekventovaných silnic
 .Město se spolu s developery z H ז

Kosova bude podílet na realizaci pro-
tihlukových opatření podél frekvento-
vaných komunikací. Město se zavazu-
je na ulici S. K. Neumanna a na ulici 
Vrchlického realizovat protihluková 
opatření, skládající se z výměny stá-
vající obrusné vrstvy nebo realizo-
vat jednorázová opatření na fasádách 
dotčených bytových domů.        -tz, vd-

Krátce


